

大葉大學115學年度新生入學四年學程
115 Academic Year Bachelor Degree Program, Da-Yeh University

院別：設計暨藝術學院 系別：AI創新設計學士學位學程 畢業總學分:128學分 製表日期:115.7.30
Bachelor Program in AI Innovative Design, College of Design and Arts Total Credits: 128 Publish Date: July 30, 2026

類別	Category	必選別	科目名稱	Course Title	修課年級、學期別	Academic Year/Semester	學分數 Credits	每週上課時數		備註	Remarks
								講授 Lecture	實習 Lab		
A. 校 定 必 修 30 學 分	Universit y required: 30 credits	必	國文能力	Chinese Language Proficiency	一上 下		2	2	0		
		必	運算思維	Computational Thinking	一上 下		2	2	0		
		必	英語聽力與口語(一)	English Listening and Speaking (1)	一上	1/1	2	2	0	此四科「英文能力」類課程採: 一. 全英語教學 二. 能力分班 三. 同科目但不同能力班級, 課程名稱不同。	The four courses in the "Fundamental English" category have the following features: a.) English-taught instruction b.) Student attending placement tests prior formal classes c.) Students are divided into classes of different levels according to the results of the English proficiency placement test, including
		必	英文閱讀與寫作(一)	English Reading and Writing (1)	一上	1/1	2	2	0		Elementary English Listening and Speaking (1) Intermediate English Listening and Speaking (1)
		必	英語聽力與口語(二)	English Listening and Speaking (2)	一下	1/2	2	2	0	例:初級英語聽力與口語(一)、中級英語聽力與口語(一)、中高級英語聽力與口語(一)、高級英語聽力與口語(一)。	Upper-Intermediate English Listening and Speaking (1) Advanced English Listening and
		必	英文閱讀與寫作(二)	English Reading and Writing (2)	一下	1/2	2	2	0		
		必	通識	General Education			16	16	0	美學與文化、社會脈動與公民、國際視野與史觀、科技與永續發展共四大向度, 每向度均須選修核心課程至少2學分, 另須選修多元延伸課程至少2學分, 每向度及多元延伸之修課學分數2-4學分,	General education at Da-Yeh University provides core courses and diversified extension courses. Core courses build on four dimensions: Aesthetics and Culture, Social Dynamics and Citizenship, international Perspectives and Historiography, and Science-technology and Sustainable Development, each requiring 2 to 4 credits. Diversified extension courses require 2 to 4 credits. General education requires 16 credit hours in total to complete.
		必	英文能力檢定	Qualification Test of English Proficiency			0	0	0	學生於大一下學期結束前均須參加英文檢定校閱考或校外英文檢定測驗, 成績須達多益400分以上 (或CSEPT第一級170分, 或全民英檢中級初試通過, 或托福、雅思等其他同等級之測驗分數)。英語學系通過標準	Students are required to sit in for campus/off-campus English proficiency tests before the end of freshman year. The passing requirement for each proficiency test is described below: TOEIC 400/ 1st-level CSEPT 170/ Intermediate GEPT/TOEFL or IELTS scores at equivalent levels.
		必	資訊基本能力檢定	Qualification Test of Computer Skills			0	0	0	依大葉大學學生資訊基本能力檢定畢業門檻實施辦法辦理	One of the following Microsoft Office certifications is required for graduation. 1. Microsoft Office Specialist (MOS) in Word 2. Microsoft Office Specialist (MOS) in Powerpoint 3. Microsoft Office Specialist (MOS) in Excel 4. Techficiency Quotient Certification in Word 5. Techficiency Quotient Certification in Powerpoint 6. Techficiency Quotient Certification in Excel 7. Other Microsoft Office certifications authenticated by Computer Center.
		必	職場實習暨體驗	Internship			0	0	0	學生應於在學期間完成職場實習暨體驗認證時數達100小時以上, 始得畢業。 依大葉大學職場實習暨體驗	Students should complete an internship during the study period, the hours of authentication for more than 100 hours before graduation. Conduct according to Internship regulation of Da-Yeh University.

		必	中文能力檢定	Chinese Language Proficiency Test			0	0	0	依大葉大學學生中文能力檢定辦法辦理。	Conduct according to Chinese Language Proficiency Test regulation of Da-Yeh University.
		必	體育	Physical Education	一上	1/1	1	2	0	大一學生每學期均須修習，每學期1學分。	Required for freshman; 1 credit for each semester.
					一下	1/2	1	2	0		
B. 學院必修18學分	college required: 18 credits	必	色彩學	Color Theory	一上	1/1	3	3	0		
		必	生成式AI原理與應用	Applied Generative AI	一上	1/1	3	3	0		
		必	材質與構成	Material and Composition	一下	1/2	3	3	0		
		必	電腦繪圖	Computer Graphics	一下	1/2	3	3	0		
		必	設計思考	Design Thinking	二上	2/1	3	3	0		
		必	跨領域設計專題	Interdisciplinary Design Project	二下	2/2	3	3	0		
C. 學院選修12學分	college elective credits : 12	選	短影音製作專題	Short Video Production Project	一	1	3	3	0		
		選	AI圖像與產品設計	AI Image and Product Design	一	1	3	3	0		
		選	AI空間構成設計	AI Spatial Composition Design	一	1	3	3	0		
		選	結構與透視繪畫	Structure and Perspective	一	1	3	3	0		
		選	動漫文化商品設計	Comics in Cultural Product Design	二	2	3	3	0		
		選	永續材料與循環設計	Sustainable Materials & Circular Design	二	2	3	3	0		
D. 學系必修科目至少32分	departm ent required 32 credits	必	AI設計導論	Introduction to AI Design	一上	1/1	3	3	0		
		必	AI商業視覺設計	AI Commercial Visual Design	一上	1/1	3	3	0		
		必	AI UI/UX設計	AI UI/UX Design	一下	1/2	3	3	0		
		必	AI電商行銷企劃	AI E-Commerce Marketing Planning	二上	2/1	3	3	0		
		必	AI影片配樂編輯	AI Video Scoring and Editing	二下	2/2	3	3	0		
		必	AI特效製作	AI VFX Production	二下	2/2	3	3	0		
		必	AI跨領域整合行銷	AI Interdisciplinary Integrated Marketing	三上	3/1	3	3	0		
		必	專題製作(一)	Capstone Project I	三上	3/1	3	3	0		
		必	專題製作(二)	Capstone Project II	三下	3/2	3	3	0		
		必	專題製作(三)	Capstone Project III	四上	4/1	3	3	0		
		必	專題展演	Capstone Exhibition	四下	4/2	2	2	0		
E. 學系選修科目至少24學分	Departm ental Elective Courses: 24 credits	選	人工智慧導論	Introduction to AI	一	1	3	3	0		
		選	AI文案與數位行銷	AI Copywriting and Digital Marketing	一	1	3	3	0		
		選	AI虛擬主播與數位人	AI Virtual Anchors and Digital Humans	一	1	3	3	0		
		選	AI輔助2D動畫	AI-Assisted 2D Animation	一	1	3	3	0		
		選	AI品牌識別設計	AI Brand Identity Design	二	2	3	3	0		
		選	AI輔助3D動畫	AI-Assisted 3D Animation	二	2	3	3	0		
		選	AI輔助網頁設計	AI-Assisted Web Design	二	2	2	2	0		
		選	AI虛擬助理	AI Virtual Assistant	二	2	2	2	0		
		選	AI倫理與法律	AI Ethics and Law	二	2	2	2	0		
		選	AI Agent 與工作流	AI Agent and Workflow	三	3	3	3	0		
		選	互動式廣告設計	Interactive Advertising Design	三	3	3	3	0		
		選	AI輔助遊戲開發	AI-Assisted Game Development	三	3	3	3	0		
		選	AI資料視覺化設計	AI Data Visualization Design	三	3	3	3	0		
		選	AI虛擬展覽	AI Virtual Exhibition	三	3	3	3	0		
		選	AR/VR互動設計	AR/VR Interactive Design	三	3	3	3	0		
		選	AI輔助程式設計	AI-Assisted Programming	四	4	3	3	0		
		選	機器學習與資料分析	Machine Learning and Data Analysis	四	4	3	3	0		
		選	沉浸式數位策展	Immersive Digital Curation	四	4	3	3	0		
		選	AI影像辨識與YOLO應用	AI Image Recognition and YOLO Applications	四	4	3	3	0		
		選	作品集設計	Portfolio Design	四	4	3	3	0		
		選	全職實習	Full-Time Internship	四	4	9	9	0	校外實習課程	Corp. Internship
				選	設藝學院跨域專業學程多選之課程學分，可列入本系選修學分或自由選修學分。 Students taking additional courses in the College of Design and Arts Interdisciplinary Professional Program may count those credits as departmental or free elective credits.						
F.自由選修12學分	Free Elective Courses: 12 credits	1. 學生可修習跨院系領域課程做為自由學分，以增加跨界學習能力。									
		To increase students' inter-disciplinary learning ability, the school encourages students to take courses offered in different departments or colleges, which can be recognized as Free Elective credits.									

AI創新設計學士學位學程 畢業應修足學分數共 128學分， 其中包含：

Students in the Department of Multimedia Digital Content must complete a total of 128 credits to graduate, including:

A. 校定必修 30學分

University required 30 credits

B. 院定必修 18學分

College required 18credits

C. 院定選修 12學分

College elective 12 credits

D. 系定必修 32學分

Department required 32 credits

E.學系選修 24學分

Departmental Elective Courses 24credits

F.自由選修 12學分

Free selective courses 12 credits

※115年05月26日 第7次(115.05.26)籌備處會議通過

115年07月07日 第3次(115.07.07)課程小組會議通過

115年07月14日 第8次(115.07.14)籌備處會議通過

115年07月15日 第48次(115.07.15)院課程委員會會議通過

115年07月30日 第44次(115.07.30)校課程委員會會議通過

※Approved at the 7th Preparatory Office Meeting on Mar 26, 2026

Approved at the 3rd Curriculum Committee Meeting on July 7, 2026

Approved at the 8th Preparatory Office Meeting on July 14, 2026

Approved at the 38th Meeting of the College Curriculum Committee on July 15, 2026

Approved at the 44th Meeting of the University Curriculum Committee, Da-Yeh University, July 30, 2026